

Journal of Craniomandibular Function

Zeitschrift für Craniomandibuläre Funktion

Volume/Jahrgang 2 • Issue/Heft 1 • 2010

EDITORIAL

- 3 Journal of Craniomandibular Function—Outlook for 2010
Zeitschrift für Craniomandibuläre Funktion –Perspektiven im Jahr 2010
W. B. Freesmeyer

SCIENCE – WISSENSCHAFT

- 11 A study on the influence of a centric splint on changes in posture in the region of the (cervical) spine with the sonoSens Monitor in patients with craniomandibular dysfunction (CMD)
Untersuchung zum Einfluss einer Zentrikschiene auf Haltungsveränderungen im Bereich der Hals- und Rückenwirbelsäule mit dem Ganganalysegerät sonoSens Monitor bei Patienten mit craniomandibulären Dysfunktionen (CMD)
O. Bernhardt, Chr. Wenzler, A. Welk, G. Meyer
- 27 The mental state of and stress in subjects with symptoms of craniomandibular dysfunction (CMD)
Die psychische Befindlichkeit und der Faktor Stress bei Probanden mit Symptomen craniomandibulärer Dysfunktion (CMD)
P. R. Pausenberger, O. Bernhardt, G. Meyer, T. Kocher
- 39 The prevalence of symptoms related to TMD and their relationship to psychological status. A gender comparison among a non-TMD patient adult population in Israel
Die Prävalenz von Symptomen craniomandibulärer Dysfunktionen und ihr Zusammenhang mit dem psychischen Zustand. Ein Vergleich zwischen den Geschlechtern in einer nicht von CMD betroffenen Erwachsenenpopulation in Israel
E. Winocur, S. Reiter, S. Livne, C. Goldsmith, D. Littner

PRACTICE REVISIONS – PRAXISTIPP

- 51 Therapeutic communication with CMD patients – Part 1
Therapeutische Kommunikation mit CMD-Patienten – Teil 1
W. Schulze

BOOK REVIEW – BUCHBESPRECHUNG

- 61 Psychosomatic Medicine and Psychology for Dentists—A Compact Textbook for University Studies and Practice
Psychosomatische Medizin und Psychologie für Zahnmediziner – CompactLehrbuch für Studium und Praxis
M. Lange

TABLE OF CONTENTS/INHALT

CONFERENCE REPORT – KONGRESSBERICHT

- 65 Computer-aided functional diagnostics and treatment
Report on the 42nd Annual Conference of the German Society for Functional Diagnostics and Therapy
Computerunterstützte Funktionsdiagnostik und -therapie
Bericht von der 42. Jahrestagung der Deutschen Gesellschaft für Funktionsdiagnostik und -therapie
M. O. Ahlers, M. Lange

JOURNAL WORLD – REVIEWS

- 81 O. Bernhardt

84 EDUCATION COURSES – FORTBILDUNGSVERANSTALTUNGEN

- 85 Guidelines for Authors – Richtlinien für Autoren